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Kratší dny a delší noci

Členky Českého zahrádkářského svazu ze Starého Klíčova upekly perníč‑
ky pro děti na rozsvícení vánočního stromečku. Anna Hrušková

Sv. Martin na bílém koni vítal děti v jízdárně v Brnířově.   Str. 2,  MŠ Brnířov
Žáci z pocinovické školy využili poslední den hezkého a větrného počasí
k pouštění draků. ZŠ a MŠ Pocinovice

Mezinárodní zahrádkářská výstava v Kolovči.   Více str. 2, foto Petr Dolejš
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Základní organizace Českého za‑
hrádkářského svazu Koloveč pořáda‑
la 28. a 29. září v kulturním domě
Mezinárodní zahrádkářskou výstavu
ovoce, zeleniny, květin a dalších pro‑
duktů. Spolupořadatelem byl Český
zahrádkářský svaz, z. s., ve spolupráci
s ÚS ČZS Domažlice, za finanční pod‑
pory Ministerstva zemědělství ČR.

Kromě Kolovečských vystavovali
vlastní výpěstky také zahrádkáři okre‐
su Domažlice (např. Domažlice, Starý

Klíčov, Staňkov, Holýšov, Chodská Lho‐
ta aj.), zahrádkáři z bavorského Chamu
a společnosti VESA Velhartice či Eu‐
roplant Praha. V soutěži o nejlepší ex‐
pozici zvítězili kolovečští zahrádkáři
před vystavovateli ze Staňkova a Do‐
mažlic. Občerstvení a tombolu zajistili
pořadatelé. V sobotu 19. října dopo‐
ledne pak na témže místě připravili
kolovečtí zahrádkáři prodej dušičko‐
vého zboží a dekorací.  

Petra Křížová, foto str. 1, Petr Dolejš

Od září se v brnířovské školce schází 25 dětí, jsou místní
nebo z Nové Vsi. Běžný denní režim jim paní učitelky
obohacují o pár akcí, které se konají v mateřské škole
i mimo ni. V letošním školním roce děti mohly již dva‐
krát tvořit z keramiky, jednou podzimní sovičku, podru‐
hé vánočního  andílka. Dílnu měly děti přímo ve školce. 
Do Kdyně do Mateřské školy v Dělnické ulici jsme se
procházkou vydali na sférické kino s pohádkou Na far‐
mě, která děti velmi zaujala. Další krátký pěší výlet vedl
do Muzea v příhraničí na výstavu Pat a Mat, následovala
návštěva jízdárny v Brnířově. Ve středu 13. listopadu
nás tam přivítal a o sobě vyprávěl legendu sv. Martin na
bílém koni. Velkým zážitkem pro děti byla samotná jízda
na ponících. Nyní už ale očekávání směřují k blížícím se
Vánocům. 1. prosince zněly vánoční říkanky a koledy
v podání dětí z naší mateřské školy na rozsvěcení stro‐
mečku v Brnířově na návsi a 5. prosince jsme proměnili
školku v malé peklíčko při Čertovské besídce pro rodiče.
Nyní školku provoníme cukrovím a budeme napjati, zda
i u nás zazvoní Ježíšek. Foto str. 1.

Lenka Škrabálková, ředitelka MŠ Brnířov

Mezinárodní výstava 

Dámy z Nové Vsi jsou na Vánoce připravené. Minimálně, co se dekorací týče. Do sbírky
vlastnoručních výrobků přibyly svícny vyrobené ze samotvrdnoucí hmoty. Samotná vý‐
roba připomínala válení těsta a vykrajování cukroví. Hmota se pak nechala zaschnout na
sklenici, dolepilo se dno, dekorace, kdo chtěl, mohl si svícen i nabarvit.  A po pár sklen‐
kách vína se krásně povídalo o veselých zážitcích nejen z naší vsi.  Markéta Zemková

Dámský večer v Nové Vsi
Maminky dětí ze školy ve Všerubech  oživily

lampionový průvod o strašidelné překvapení.
Na dětském hřišti připravily devět zajímavých
stanovišť, na kterých téměř padesátka dětí, často
ve strašidelných kostýmech, hledala ukrytá pís‐
menka. Složily tajuplné slovo a získaly drobné od‐
měny. Mohly ochutnat tajuplné lektvary zajíma‐
vých barev. Malí i velcí účastníci obdivovali straši‐
delnou pevnost a krásné dýně, ale nejvíce zaujal
obrovský pavouk se sítí a nádherný osvícený pa‐
řez. Pak se všichni vydali na lampionový průvod
kolem rybníka, přes obytnou zónu a horní částí
Všerub zpět ke škole. Tam už maminky přichysta‐
ly vuřty na opékání, perníčky, pusinky, linecké
s ozdobami duchů a čaj. Zástupci SDH Všeruby
postavili stan, připravili stoly, lavice a oheň. I když
zima nebyla, protože počasí nám v úterý přálo. 

R. Reifová

Lampiony letos jinak 

Ve školce v Brnířově

U příležitosti Dne legionářů položili místní hasiči a děti z mateřské školky věnec
u pomníku padlým v první světové válce v Chodské Lhotě. Starosta obce Ing. Mi‑
roslav Jäger po symbolické minutě ticha krátce promluvil k přítomným. Pomník
byl vybudován občanstvem Lhoty, přispěla také obec ze sbírky po vesnici, a v ro‑
ce 1921 jej odhalil rotmistr ruské legie Karel Husník a vojín italské legie Josef
Pezl. Tehdy se konala velká slavnost v zahradě pana Haldy č. 15. Hrála kapela a
promluvilo několik významných osobností. Čestnou stráž stáli hasiči. Po dobu
druhé světové války byl pomník ukryt před nacisty v kolně Národní jednoty po‑
šumavské a po válce vrácen na původní místo. U pomníku se odehrávaly veškeré
oslavy spojené s obcí Lhota, Chodská Lhota. Bez ohledu na režim, na dobu, vždy
místní občané k němu zašli, k pomníku, který je třetí nejvýznamnější památkou
v obci. Nyní zastupitelé připravují jeho rekonstrukci.  Za Lhoťáky Milan Zajíc

U pomníku v Den legionářů

V běhařovském kostele sty‑
lově zahájila advent skupi‑
na Musica Imperfecta. 

Foto Vlastimil Hálek



17. listopad si připomínáme jako den bo‑
je za svobodu a demokracii. Události 17. lis‑
topadu  v r. 1989 začaly původně jako ofici‑
álně povolená mani‑
festace  studentů na
paměť událostí z roku
1939 a úmrtí vysoko‑
školského studenta
Jana Opletala na praž‑
ském Albertově. Stu‑
denti se ale vydali na
pochod a na Národní
třídě byli státní bez‑
pečností surově zbiti.
Pověstný pohár ne‑
spokojenosti s komu‑
nistickým režimem
přetekl a vyústil v ne‑
bývalý odpor většiny
společnosti. O tom již
bylo mnoho napsáno.
Byť onen impuls při‑
nesla událost 17. lis‑
topadu, zapomínáme,
že se ještě následující
dva dny zdálo, že komunistická moc má si‑
tuaci pod kontrolou. Pak se to začalo výraz‑
ně měnit. Od pondělí 20. listopadu se začali
scházet nespokojenci ve velkých městech.
Záhy se převalily protesty i do menších
míst. Studenti a umělci tehdy sehráli pod‑
statnou úlohu v pádu režimu. Dodnes mů‑
žeme obdivovat onu soudržnost lidí v té do‑
bě. Vzniklo Občanské fórum, a to přičině‑
ním Václava Havla, členů disentu a osob‑
ností, kteří aktivně kritizovali ekonomické
i politické směřování  naší země. Nebylo by
moudré zapomínat na významné postavy
prvních dní – vedle Václava Havla, Michaela
Kocába, Marty Kubišové nebo herce Petra
Čepka získali např. oblibu Valtr Komárek,
Miloš Zeman a Václav Klaus.   

Situace ještě kolem 23. a 24. listopadu byla

ale ve venkovských oblastech velmi napjatá.
V Domažlicích prvním, kdo promluvil na zapl‐
něném náměstí ke shromážděným občanům,

byl Hynek Fasching‐
bauer. Následující den,
ve čtvrtek 23. listopa‐
du,  se dalšími řečníky
stali  Stanislav Volák  a
za dělníky tehdy Miros‐
lav Svatoš. Ta první
skupina statečných  se
velmi rychle zvětšila.
Přišli další – emeritní
primář Jan Zíd, Zdeněk
Slačik, Jaroslav Tobiáš,
Jaroslava Wollerová, Jo‐
sef Štětina, Jan Šturma,
Stanislav Antoš, Ladis‐
lav Nový, kteří  posléze
založili v Domažlicích
Občanské fórum. Výčet
tehdy odvážných osob
není samozřejmě úplný.
Patřil k nim Pavel Fas‐
chingbauer a mnozí lé‐

kaři i členové domažlického tenisového oddílu. 
Ve Kdyni vzniklo Občanské fórum v prosto‐

rách dnešní knihovny v bytě Jaroslava Houdka.
To  bylo již po 24. listopadu, kdy večer odstou‐
pili členové ústředního výboru komunistické
strany. Dny ve Kdyni ale byly ve znamení poku‐
su zapojit do potlačení revoluce Lidové milice.
Známý je např. dopis podepsaný několika pří‐

slušníky lidových milicí  v kdyňském Elitexu,
žádající o rozhodný zásah proti narušitelům
veřejného pořádku. Vlastně teprve onoho 24.
listopadu došlo k aktivitě některých zaměs‐
tnanců směřujících k jednoznačné podpoře
požadavku studentů a umělců na odstoupení
členů ústředního výboru komunistické strany,
odstranění její v té době ústavně zakotvené
vedoucí úlohy a bezodkladné prošetření udá‐
lostí spojených se zásahem proti studentům
17. listopadu. Jako přímý účastník této aktivity
vím, že atmosféra vedení podniku nebyla ještě

k podpoře takových požadavků  vůbec naklo‐
něna. Ale zásluhou ní se zformovala skupina
aktivních lidí kolem mne, Jana Löffelmanna,
Štěpána Strejce, Tomáše Svobody, Josefa Ma‐
zance a dalších, kteří se tehdy aktivně ujali or‐
ganizace stávky, jež byla ohlášena hned na 27.
listopad. Úspěch této stávky se pak stal  zásad‐
ním předělem napjaté situace. Po stávce, která
byla pouze dvouhodinová,  již nebylo pochyb o
tom, že komunistická moc může začít odečítat
poslední chvíle. Na demonstraci ve Kdyni vy‐
stoupil za pracovníky Elitexu právě Štěpán
Strejc a také velmi odvážně bývalý ředitel pl‐
zeňského vysílání Československého rozhlasu
(toho času coby důchodce jako rehabilitační
lékař) legendární hlasatel Karel Šindler. Pak už
se daly věci do rychlého pohybu i na Kdyňsku.
Vzniklo občanské fórum, které hned na začát‐
ku prosince začalo pořádat setkání s občany.
Pamatuji si, že tehdy bylo kdyňské kino napro‐
sto plné. Na jednom z nich  vystupoval středo‐
školský profesor Ing. Jan Svoboda. Dodnes si
pamatuji, že na adresu demonstrací v Praze
zazněly  od některých přítomných z řad od‐
půrců změny režimu  i výtky na repliku tehdej‐
šího moderátora těchto akcí,  dnešního praž‐
ského světícího biskupa Václava Malého „Gus‐
to, podívej se, jak je tady husto“.  Velký nesou‐
hlas následně pak sklidil pokus komunistické‐
ho předsedy vlády Ladislava Adamce, prezen‐
tujícího se zpočátku jako politika
při pra veného na dialog s Občanským fórem,
prosadit do první polistopadové vlády fakticky

převážně komunistické politiky. To bylo jedno‐
značně veřejností odmítnuto. V souvislosti
s tímto pokusem se Občanské fórum ve Kdyni
sešlo s občany v Modré hvězdě a v témže dni
i v Prapořišti. Jmenování Čalfovy vlády a ná‐
sledná abdikace prezidenta Gustáva Husáka
pak udělala tečku za pokusem Ladislava
Adamce zvrátit vývoj situace. Definitivní vítěz‐
ství listopadové revoluce bylo pak stvrzeno
volbou Václava Havla prezidentem tehdy ještě
Československé socialistické republiky. 

Ing. Vladislav Vilímec, předseda DSO Kdyňsko
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Třicet pět let po sametové revoluci 

Generální stávka 24. listopadu 1989 – před
Modrou hvězdou.

Příchod od Elitexu Kdyně na Náměstí 24. listopadu 1989.
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V říjnu v mrákovské hasičárně děti vy‑
ráběly papírové ozdoby, kterými vyzdobí
vánoční stromek na sportovním areálu.
Mezitím jim rodiče opekli buřty a pak po
setmění se všichni společně vydali na
lampionový průvod. Na Štítovkách připra‑
vili hasiči pro děti nedělní halloweenské
tvoření, které bylo také zakončeno lam‑
pionovým průvodem. V klíčovském sále
proběhla dětská podzimní dílnička a dla‑
bání dýní. Děti vyráběly veselé i strašidel‑
né dýně, ale i obrázky z listů a zvířátka
z kaštanů.

Pravidelné setkání seniorů za dopro‑
vodu Veselé muziky se konalo 19. října

v kulturním domě ve Starém Klíčově.
Program zahájil starosta obce, následo‑
valo vystoupení dětského folklorního
souboru Mráček. V zaplněném sále stov‑
kou místních seniorů se vzpomínalo, zpí‑
valo i tančilo. Sbor pro občanské záleži‑
tosti připravil na listopadové nedělní od‑
poledne vítání nových občánků, každý
dostal pamětní list, knížku a dětskou sa‑
du příborů, maminky pak kytičku. Deset
novorozeňat přivítala místostarostka
obce. Poděkovala rodičům, že se rozhodli
vychovávat děti v naší obci. Program
zpestřilo vystoupení krojovaných děvčat
z Mráčku. Slavnostního obřadu se zúčas‑
tnilo i hodně babiček, dědečků a příbuz‑
ných.  

Eva Květonová, foto Marcela Vondrašová

Podzimní akce v Mrákově

Strašidelnou stezkou v Loučimi
Za teplého večera 1. listopadu pod oblohou plnou hvězdiček vydalo se 23 dětí na víc než kilometrový pochod pěšinami kolem Loučimi, kde

na ně číhalo celkem 15 strašidel. Polovina jich pojala své poslání opravdově a podle jekotu, rozléhajícího se do tmy, měla úspěch, zatímco dru‐
há polovina strašila jen mírně a víla na konci trasy už vůbec. Ta má ostatně děti zapsat a odměnit je.

Akci tradičně pořádali členové TJ Sokol, kteří též na závěr přichystali posezení s omalovánkami a čajem (pro děti), půllitrem piva či sklen‐
kou vína (pro dospělé) a občerstvením (pro všechny) ve společenském sále obecního úřadu. Datum akce možná evokuje Halloween, k jeho
násilnému přenesení do českého prostředí mají sokolové pořád ještě daleko, zůstaňme tedy u názvu v titulku.  Zdeněk Huspek  

n Halloween s PS Safír Kdyně se stal
strašidelnou zábavou pro malé i velké.
Pionýrská skupina na tradiční halloween‑
skou akci přilákala téměř 180 dětí a jejich
rodiny. Fotografie z akce na webu
https://safir.pionyr.cz/ nebo na faceboo‑
ku PS Safír Kdyně.                    Filip Šmucr
n V Němčicích a v Pocinovicích využi‑
li  podporu kultury občanům regionu
Plzeňského kraje. A vyrazili do Plzně na
český muzikál Kozí válka. 
n SOU v Domažlicích má novou od‑
bornou učebnu s moderním výukovým
CNC strojem a technologiemi. Byla ote‑
vřena při příležitosti 30. výročí školy.Loučimská strašidla na společné fotografii po skončení svého strašení. 
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Před dvaceti lety myšlenka, dnes stojí v Hříchovicích hřiště!

Ve Starci
se strachovali

Ve Starci si svoji vesničku rozsvítili le‑
tos lampiónovým průvodem. Po nároč‑
ném pochodu se strašidly si děti mohly
pochutnat na hallowenských dobrotách a
teplém punči nebo čaji a zároveň si odpo‑
činout na dece před promítanou straši‑
delnou pohádkou.  Nebo se naopak mohly
ještě vyřádit při chytání duchů laserovým
lapačem. Pro rodiče byl připravený teplý
svařák.  Potěšila nás hojná účast dětí ta‑
ké z okolí, které si s námi přišly užít stra‑
šidelný podvečer. Děkujeme také městu
Kdyně za podporu. Jana Stará

Přejeme našim čtenářům veselé Vánoce a šťastný nový rok !

V sobotu 9. listopadu proběhla v Hříchovicích historická událost, a to
otevření nového obecního víceúčelového hřiště. Po přivítání spoluobčanů
a zastupitelů obce Zahořany přestřihl starosta pásku. Následovalo přátel‐
ské utkání dětí v malé kopané týmů Hříchovic a Kanic a nakonec soused‐
ské posezení na Dupárně.

Slavností byla dovršena mnoholetá snaha několika generací hříchovic‐
kých obyvatel a sportovců. Myšlenka na zřízení víceúčelového hřiště
vznikla před více než dvaceti lety a veřejně byla poprvé vyslovena na
schůzi výboru SDH Hříchovice 9. července 2004. Původní plán umístění
hřiště přímo před Dupárnou byl opuštěn a z dalších variant byl vybrán
prostor pod Kovarnou. Prostor pro zamýšlené hřiště však bylo nejprve
nutné upravit a vyřešit majetkově. Když se i toto podařilo, započaly pří‐
pravné práce jako výběr typu hřiště, povrchu, projekční práce, získání
stavebního povolení či financí. Žádosti o podporu z dotačních programů
nevyšly a obec Zahořany tak nakonec musela použít pouze své zdroje. Ny‐
ní je víceúčelové sportovní hřiště dokončeno a plně slouží občanům a
spolkům.  SDH Hříchovice ‑ Lubomír Wurm, Tomáš Wurm

Chladné nedělní dopoledne 29. září přiví‑
tal kostel sv. Anny na Tanaberku 31 biřmo‑
vanců společně s jejich rodinami, příbuzný‑
mi a věřícími z farnosti Kdyně a Mrákov ke
slavnosti biřmování. Tuto svátost přijali biř‐
movanci z rukou biskupa Plzeňské diecéze
Mons. ThLic. Tomáše Holuba, ThD. při slavnost‐
ní bohoslužbě. S ním celebrovali mši svatou
Mons. Miroslav Kratochvíl, farář z Loučimi, a
Mgr. Karel Adamec, administrátor farnosti Mrá‐
kov a Kdyně. Ten skupinu biřmovanců k přijetí
svátosti duchovně vedl.

Již v březnu tohoto roku se biřmovanci vždy
v hojném počtu scházeli každý druhý pátek
v podvečer, kdy jim P. Adamec zcela pečlivě a tr‐
pělivě vysvětloval někomu známé, jiným třeba
ne, znalosti Nového zákona, Desatera atd. Stří‐
davě probíhalo učení na faře v Mrákově nebo
ve Kdyni. Po letních prázdninách proběhla zá‐
věrečná hodina v kostele sv. Mikuláše. V nedělní
zářijové ráno se všichni sešli společně s panem
biskupem Tomášem Holubem a ostatními kně‐
žími už v 9.00 hodin v kostele sv. Anny na Tana‐
berku. Nejprve pan biskup věnoval svůj čas pří‐
mo biřmovancům, zajímal se o to, co se nového
naučili a jaké jméno, kterého světce zvolili jako
své další a co pro ně znamená. Po té pan cere‐
moniář nacvičil s biřmovanci celý proces. Od je‐
jich příchodu až po samý akt. 

V deset hodin začala slavnostní mše svatá,

při které přijalo 31 mužů i žen různého věku
svátost biřmování. Při zpěvu písně „Přijď, ó Du‐
chu přesvatý“, prosili biřmovanci se svými
kmotry o dary Ducha svatého. 

Zpíval a modlil se celý zaplněný kostel na Ta‐
naberku. Biřmování je podle nauky svátost
ustanovená Ježíšem Kristem, jejímž prostřed‐
nictvím křesťan od Boha dostává pečeť daru
Ducha svatého. Spolu se křtem a svátostí svěce‐
ní biřmování vtiskuje do nitra člověka nezruši‐
telné znamení, proto se tyto svátosti mohou
přijmout jen jedenkrát za život.

Kostel byl slavnostně připraven a vyzdoben
květinami, zvukové zabezpečení měl na starosti
pan Václav Buršík, hudební doprovod zajistila
Anička Císlerová a sbor zpěváků. Krásné písně
vyzdvihovaly jedinečnost okamžiku. 

Vše skvěle zdokumentoval pan Jiří Strašek,
rytíř Maltézského řádu a fotograf Plzeňské die‐
céze. Před závěrečným požehnáním přišlo na
řadu poděkování. Pan biskup a kněží obdrželi
od zástupců biřmovanců regionální dárek –
chodský koláč a domažlické pivo. Na závěr jen
velké díky všem, kteří přišli a také finančně
podpořili mimořádnou kostelní sbírku na po‐
moc obětem povodní, kterou na tuto neděli vy‐
hlásili čeští a moravští biskupové. Byla vybrána
opravdu úctyhodná částka. 

Martina Pejsarová a Martina 
Matějková, foto Jiří Strašek.

Svátost na Tanaberku
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V neděli podvečer se na školní zahradě sešli účastníci lampionového prů‐
vodu, který každoročně pořádá kroužek mladých hasičů. Pod vedením Gá‐
biny Wiesnerové a za vydatné pomoci příbuzných a kamarádů se tak stalo
i letos. Sešlo se asi dvacet dětí s krásnými lampiónky. Nejprve se opekly
buřty, vypily nápoje, rozdaly dárečky.  Když se setmělo, průvod se vydal na
cestu k hasičárně a zpět. K průvodu se přidali nejen rodiče, a tak nás byl
pořádný houf. V průvodu jelo i několik kočárů, takže to bylo opravdu velko‐
lepé. Gábina zaslouží obdiv a poděkování za uskutečněnou akci.  

Milan Zajíc

V pátek 11. října se před 18. hodinou zaplnil sál brnířovského obecního
úřadu příznivci a sousedy na besedu s naším „chalupářem“, akademic‐
kým malířem Michaelem Rittsteinem u příležitosti jeho 75. narozenin.
Letos na jaře se rozhodlo zastupitelstvo obce udělit Michaelovi Rittstei‐
novi čestné občanství za dlouholeté šíření dobrého jména obce Brnířov
a jako projev úcty k osobě, jejíž život a dílo jsou s naší obcí úzce spojeny. 
K samotnému předání čestného občanství došlo na vernisáži výstavy je‐
ho obrazů v divadle J. K. Tyla v Plzni,
které poskytl na přání malíře záštitu
starosta naší obce. Beseda s Michae‐
lem byla nyní způsobem, jak oslavit
udělení čestného občanství a mistro‐
vých narozenin přímo u nás,  v Brnířo‐
vě. Michael vybral ze svého díla čtyři
obrazy, které si mohli návštěvníci na
místě prohlédnout. Další svá díla divá‐
kům promítal a vyprávěl nejen o jejich
vzniku, ale i o svém životě, inspiraci a
tvorbě, o svých vzpomínkách spoje‐

ných od dětství s jeho chalupou, místním zemědělským družstvem a
venkovským životem. Vzpomínal na svoje umělecké začátky, na zážitky
z dalekých cest i na dětství s místními kamarády. Však řada z nich seděla
v sále a na promítaných obrazech se mohla poznat. Na závěr půldruhé
hodiny povídání došlo i na dotazy. K narozeninám dostal Michael dort
se znakem naší obce, o který se s přítomnými ochotně rozdělil a tím
udělal opravdu sladkou tečku.  Ing. Věra Jandová, OÚ Brnířov

Vzpomínání s akademikem Michalem 

Pionýrská skupina Safír Kdyně pořádala 4.–6. října
strašidelnou víkendovku v Orlovicích, kde si děti vy‐
zkoušely, jaké je to být lovcem duchů. V pátek se malí
lovci rozřadili do týmů, ve kterých spolupracovali po
zbytek víkendu. Proběhly seznamovací hry a promítá‐
ní filmu Lovci duchů. Den jsme končili noční hrou na
schovávanou. Tuhle hru, i když ve tmě, si všichni pa‐
rádně užili.  Simona Bačeová, PS Safír Kdyně

Orlovičtí duchové

Všerubští školáci si prohlédli
bunkr, který velmi pěkně zre‑
konstruoval p. Beran se synem.
Ti jim také ukázali, co vše bylo
součástí bunkrů, děti si mohly
prohlédnout zbraně a zjistit tak, že opravdu nejsou lehké. Pan
Beran nám pověděl i něco z jejich historie. Spousta otázek smě‑
řovala právě na fungování zbraní a pan Beran je všechny srozu‑
mitelně zodpověděl. Děti byly velmi spokojené, i když po návra‑
tu se boty daly u většiny ždímat. R. Reifová

Lampiony rozsvítily Lhotu

Poslední neděli
v říjnu stanětičtí
tatínkové pořá‑
dali zkušební
odlov ryb s dět‑
mi. Ale více než
lovící rodiče si
užívaly děti. 

H. Hoffmannová, 
zastupitelka obce

Zahořany 

V bunkru
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n Městys Všeruby pořádal ve spoluprá‑
ci s producentem Radkem Machanderem
21. října zájezd do Prahy na narozenino‑
vý koncert slovenského pop‑operního
tria La Gioia? Šlo o nezapomenutelný kul‑
turní zážitek s vystoupením vzácných hostů,
jako například operní pěvkyně‑mezzosopra‑
nistka Andrea Kalivodová, zpěvačka popu‑
lární hudby Magda Malá, herečka a zpěvač‑
ka Ivana Jirešová, zpěvák Bohuš Matuš a Jiří
Zoniga, v jejichž podání zazněly známé pís‑
ně a gratulace k 15. narozeninám pop‑oper‑
ního tria LA GIOIA.

n S přispěním Hasičského fondu Nadace
Agrofert částkou 50 000 Kč pořídila
jednotka SDH Kout na Šumavě pět ručních
radiostanic Motorola R2 s příslušenstvím?
Zbytek uhradila z rozpočtu obec. Zakoupe‑
né radiostanice, které dodala firma D. S. D.
METAL plus, spol. s r. o., nahradí zastaralé
radiostanice Maxon a zlepší akceschopnost
jednotky v kategorii JPO III.  Nadaci Agrofert
a obci Kout na Šumavě děkuje Jiří Kadlec, SDH
Kout na Šumavě
n Mobilní aplikace záchranka má nové
funkce? Aplikace slouží pro přivolání zá‑
chranky, horských či vodních záchranářů
jedním tlačítkem. Nově lze najít upozornění
o počasí, výpadků elektrické energie, plynu
nebo tepla. Má také funkci lokátoru, díky
které lze odeslat přesnou polohu uživatele,
příp. zobrazí nejbližší stanice záchranné
zdravotnické služby, pohotovost a lékárny.

n Základní škola v Mrákově  nabízí
oproti loňskému roku nově kroužek atle‑
tiky pro starší žáky a pro mladší kroužek
šachu? Jsou velmi rádi, že pohyb zůstává
jednou z hlavních priorit jejich školy. 

n Aktivní maminky ze ZŠ a MŠ ve Všeru‑
bech, známé pod zkratkou SRPŠky, při‑
pravily u fotbalového hřiště strašidelné
dlabání dýní? Sešla se třicítka dětí s dopro‑
vodem a z donesených dýní  zkusila vydlabat
a vytvořit co nejstrašidelnější obličej. Sluníč‑
ko sice téměř nevykouklo a bylo větrno, ale za
podpory rodičů, prarodičů a drobného občer‑
stvení se jim to výtečně podařilo. Ti nejvytr‑
valejší se s výtvory na závěr vyfotili a potom
už si je odnesli domů, píše R. Reifová

n Drakiáda PS Safír na kopci u Kdyně 28.
září přilákala nadšence všech věkových
kategorií? Počasí se střídalo, zpočátku bylo
hezky, později zataženo, deštivo. Děti běhaly
za draky různých tvarů, dospělí obdivovali je‑
jich pilotní dovednosti. Vedoucí z pionýrské
skupiny připravili čaj a ohniště na opékání
vuřtů. Děti dostaly pěknou odměnu, a déšť
drakiádu nepokazil, uvedl Radek Šťastný.

Víte, že...

Městys Všeruby uzavřel s Plzeňským krajem Smlouvu o poskytování služeb Platebního Portálu
Plzeňského kraje. Pro občany to znamená zjednodušení a nový způsob provádění plateb z po‑
hodlí domova za určité občanské služby prostřednictvím webového portálu: https://platby.pl‑
zensky‑kraj.cz/obce/domazlice/vseruby. Bez nutnosti registrace doplní požadované informace
a zvolí platební metodu – platbu kartou anebo platbu prostřednictvím QR kódu. V současné do‑
bě lze tímto způsobem uhradit 4 služby, a to pronájem hrobového místa, pronájem pozemku,
pronájem movitého či nemovitého majetku obce a prodej dřeva. Od 1. 1. 2025 bude možno za‑
platit i poplatek za obecní systém odpadového hospodářství a poplatek ze psů. Městys Všeruby

Ve Kdyni se v rámci koncertů Kruhu přátel hudby uskutečnil v pondělí 14. října
v sokolovně 5. koncert této sezóny s názvem Mladé pódium. Projekt vznikl ve
spolupráci MKS a ZUŠ Kdyně s cílem podpořit mladé talenty z regionu. Všichni
účinkující získali hudební vzdělání v umělecké škole ve Kdyni a nyní pokračují
na vyšších školách. 
V letošním roce se představili tito hudebníci: Valentina Straděj Blahníková ‑ zpěv,
Veronika Poláková ‑ zpěv, Rozálie Váchalová ‑ klavír, Hana Matějková ‑ akordeon,
Kateřina Švecová ‑ housle a Petr Hromada ‑ zpěv. Jako host vystoupil s kytarou Ja‑
kub Chval. S kdyňskou uměleckou školou ho pojí paní Kateřina Tichá, učitelka
hry na kytaru. O hudební doprovod zpěváků se postarala paní ředitelka Milada
Nejdlová (klavír) a paní učitelka Petra Belfínová (příčná flétna).
Všichni byli odměněni bouřlivým a zaslouženým potleskem, kytičkou a malým
dárkem. V předsálí byly k zhlédnutí práce bývalých žáků z výtvarného oboru a
to konkrétně Annaleny Dirriglové, Denisy Khinové, Adriany Vlčkové, Hany Ma‑
tějkové a Dominika Soldána, které vyučoval a vedl v ZUŠ Kdyně pan učitel Pře‑
mysl Raška.  ZUŠ Kdyně

Platební portál pro Všeruby

Mladé pódium ve Kdyni



V Loučimi se  i letos na podzim chopila parta žen seniorského
věku hrábí, aby shrabala listí nejen na návsi, ale především na
hřbitově a před jeho brankou. Památné lípy opadávaly postup‐
ně, bylo nutno vyrazit na brigádu třikrát,   poslední 12. listopa‐
du už poznamenalo nevlídné, zimní počasí. Ochotných rukou
každoročně ubývá, třem seniorkám vypomohl autor článku a
Martina Matějková se syny. Na druhé straně, listí, jak se zdá,
každoročně přibývá!  Zdeněk Huspek
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Příležitost využilo v sobotu 9. listopadu 65 návštěvníků společenského sálu obecní‐
ho úřadu v Loučimi, kde spolek „Zlatý časy“ uspořádal komponovaný večer s názvem
„Co se slaví, pane Kohn?“ Roš hašana (Nový rok), Jom kipur (Den smíření), Sukot (Svá‐
tek stanů), Chanuka (Svátek světel), Purim (Svátek losů), Pesach (Svátek nekvašených
chlebů), Šavuot (Svátek týdnů), to je výběr hlavních židovských svátků, o nichž poutavě
vyprávěla badatelka Ludmila Brychová. U každého svátku objasnila jeho význam včet‐
ně rituálů, každý z nich má také předepsaný jiný druh jídla a ta si mohl každý ochutnat.
Aby vyšlo na všechny, si vzaly na starost dvě hlavní organizátorky spolku Vlaďka Kace‐
rovská a Jarka Šteflová, které vytvořily kulisu židovské domácnosti. Prvně jmenovaná
pak ve slušivých prvorepublikových šatech uváděla jednotlivé svátky jejich jmény vy‐
psaných na cedulkách, židovskými písněmi za doprovodu své kytary večer oživil Mar‐
tin Krajíček. 

„Děkuji Vlaďce Kacerovské za její herecký výkon a neuvěřitelný CIMES (výborná
sladká malinová tečka na závěr šabatu večera), Michaele Hudecové za upečení sváteční chaly na Šabat i na Roš Ha Šana. Bohunce Frankové za
sladkost Hamanovy uši na Purim a Marii Fraňkové za koblížky na Chanuku,“ řekla po skončení Brychová.  Večer shrnula Kacerovská: „V dnešní
době slyšíme kritiku o samém kopání příkopů mezi lidmi, takže když chceme něco změnit, musíme začít u sebe. Udělat něco, aby se nám tady
příjemně žilo a nejezdili jsme do Loučimi jenom bydlet.“  Zdeněk Huspek 

Sníh nahradil cukrovím
V Koutě na Šumavě se v pátek 8. listopadu v 17 hodin rodiče s dětmi sešli
u mateřské školy, připravili si lampióny a za doprovodu hasičů vyrazili
přes ves až ke kostelu sv. Jiří. Na cestu hrál obecní rozhlas vánoční písnič‑
ky. Průvod prošel Koutem a zastavil se před kostelem, kde ředitelka škol‑
ky seznámila přítomné s pověstí o svatém Martinovi a popřála všem
hodně lásky a porozumění. Poté děti přednesly básničky, zazpívaly pís‑
ničky o svatém Martinovi a rozebraly si svatomartinské rohlíčky, které si
ve školce samy upekly. Všichni netrpělivě čekali při čaji nebo svařeném
víně na sv. Martina na bílém koni. Přijel, ale místo sněhu přivezl pro
všechny děti sladkosti a povozil je na koni. Děkujeme všem za pomoc při
organizaci: obecnímu úřadu, místním hasičům, manželům Nejdlovým a
zaměstnancům školky. S jejich pomocí se nám daří tuto tradici udržovat
již od roku 2005.  MŠ Kout na Šumavě

Přednáška plná chutí

Příspěvky, které z kapacitních důvodů 
nemohly být umístěny, najdete na 

www.kdynsko.cz 

Zleva stojící Martina Matějková se synem Honzíkem, Zdeněk
 Huspek, sedící Anna Dědinová, Vlasta Francová a Helena Vávrová.

Zleva: Martin Krajíček, Ludmila Brychová, Vlaďka
Kacerovská, Moše (Václav Böhm) a Bára Kacerovská.

Zahořanské ženy děkují dětem za hojnou účast na Halloweenu.
V průvodu s lampióny, které rozsvítily celé Zahořany, tak i na straši‑
delných stanovištích s neméně strašidelnými odměnami. Za rok se na
vás opět těšíme. Lucie Schreinerová

Listí bylo víc než vloni



Městys Koloveč pořádal ve sváteční den Boje za svobodu a demokracii 17. listopadu lampionový průvod. Sraz byl v parku u základní školy
v 17 hodin. Na každého čekal malý dárek ‐ svítící náramek, který jako poděkování za účast rozdávali pořadatelé. Rozzářený průvod vedlo vozid‐
lo  místního SDH přes hlavní část městyse, aby došel na náměstí Svobody, kde byly připraveny nápoje pro zahřátí.  Starosta městyse Ing. Václav
Pergl připomněl důležitost významného dne pro české dějiny. Následovala ohnivá show skupiny historického šermu Vypito. Po skončení pro‐
gramu byly k dispozici balónky štěstí, kterým však tentokrát bránil vítr v jejich rozletu k nebeským výškám.  Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Ve Starci o tom vědí své
a jedno nedělní odpoledne
provoněli s dětmi místní
knihovnu vánočními per‐
níčky.  U teplého nápoje se
vykrajovalo a peklo osto‐
šest, a nechyběla také tvo‐
řivá část, kde si děti mohly
vyrobit vánoční dekorace a
kreativně se vyjádřit.  Vý‐
sledkem bylo mnoho krás‐
ných voňavých perníčků a
jedinečných výtvorů.  Zby‐
lou část perníčků, která
nepadla pod útokem ma‐
lých pekařů, si ozdobíme
zase příště a budeme se
společně těšit na Vánoce.   

Jana Stará
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Den boje za svobodu v Kolovči

Posezení s písničkou

Venku chlad a večer dlouhý

Laser Game
Ve škole ve Všerubech jsme využili nabíd‐

ky vyzkoušet si tuto disciplínu jen mezi naši‐
mi žáky.  Žáci 4. a 5. ročníku se tak vydali do
Domažlic, kde si většina z nich tuto hru vy‐
zkoušela poprvé. Uvědomili si, že je třeba
znát a dodržovat pravidla jak při týmové, tak
sólo hře. Při cestě do Domažlic si žáci ve
Kdyni prohlédli legionářský vlak, kde si ve
zrekonstruovaných vagónech mohli přečíst
a představit, jak se v letech 1918–1920 pře‐
pravovali českoslovenští legionáři.  

R. Reifová

Městys Koloveč ve spolupráci s pečovatelskou službou pozval 25. října nejen své občany k pose‑
zení u písniček 60. až 80. let s kapelou Anie Band. 
Tu tvoří Anie Pekarovičová, členka muzikálového oddělení plzeňské konzervatoře, a David
Průcha, absolvent klavírního oddělení. O občerstvení se postarala místní restaurace Šumava. 

Petra Křížová, foto Petr Dolejš



PROSINEC
l 6. 12. Kout na Šumavě – čertí
rej, 17.00 hod., sokolovna

l 7. 12. Koloveč – mikulášská na-
dílka, 14.00 hod., KD

l 7. 12. Dlažov – vánoční tvoření
pro děti i dospělé, 14.00 hod., soko-
lovna  

l 7. 12. Všeruby – návštěva Pra-
hy, trhů a divadelního představení
"PRACHY" v divadle Palace, pořá-
dá městys Všeruby

l 8. 12. Pocinovice – mikulášská
nadílka, 14.00 hod., sál KD

l 8. 12. Kout na Šumavě – adv.
koncert, 15.00 hod., kostel sv. Jiří

l 11. 12. Kdyně – 6. koncert KPH,
Dejte Bacha na Metallicu - Melody
Quartet, 19.00 hod., sokolovna

l 11. 12. Mrákov – Česko zpívá
koledy, 18.00 hod., areál TJ Sokol

l 12. 12. Kdyně – Pocta Josefu
Hubáčkovi, 11.00 hod.

l 13. 12. Všeruby – adventní po-
vídání s P. Mgr. Adamcem, 16.00
hod., úřad městyse

l 13. 12. Kdyně – Poletíme?
HVĚZDY TĚŽKÝ TOUR MAJ,
20.00 hod., sokolovna

l 14. 12. Koloveč, Zichov – Zí-
chovská 13tka, start 11.00 hod.

l 14. 12. Koloveč – prodej ván.
dekorací, 8.00 – 12.00 hod., KD

l 14. 12. Kout na Šumavě – vy-
pouštění balonků s přáním Ježíško-
vi, 15.00 hod., sokolovna

l 14. 12. Pocinovice – setkání
u sochy archanděla Michaela, 15.00
hod., hřbitov   

l 14. 12. Mrákov – betlém, 17.30
hod.

l 15. 12. Tanaberk – adv. koncert,
Mrákovský soubor a dětský soubor
Mráček, 16.00 hod., kostel sv. Anny

l 15. 12. Nová Ves – adv. setkání
u stromečku, 17.00 hod. u kapličky

l 17. 12. Kdyně – Vánoce Osma-
nyho Laffity (2024), 19.15 hod., so-
kolovna

l 20. 12. Tanaberk – koncert BO-
HUŠE MATUŠE, 18.00 hod., měs-
tys Všeruby se Spolkem Tanaberk,
kostel svaté Anny

l 21. 12. Pocinovice – ván. kon-
cert, 14.00 hod., kostel sv. Anny 

l 21. 12. Pocinovice – vánoční be-
sídka ZŠ a MŠ Pocinovice, 15.15
hod., KD

l 21. 12. Mrákov – koncert Do-

mažlické dudácké muziky J. Kune-

še, 17.00 hod., kostel

l 21. 12. Miletice – koledy se sku-

pinou Capra di Fossa, 18.00 hod.,

kaple Sv. Jana Nepomuckého

l 22. 12. Černíkov – koncert

Mužského pěveckého sboru Haltra-

van, 17.00 hod., kostel Slavíkovice 

l 22. 12. Koloveč – vánoční kon-

cert s Charlotte Režnou, 18.00 hod.,

KD

l 23. 12. Libkov – rozdávání Bet-

lémského světla, 17.00 - 18.00

hod., budova OÚ

l 23. – 26. 12. Kdyně – stopovač-

ka, ukryté schránky s úkoly, odmě-

na pro děti, s sebou dobroty pro zví-

řátka, start křižovatka Kostelní,

Herštýnské a Škarmanské ulice, PS

Safír 

l 24. 12. Tanaberk – mše při svíč-

kách, kostel svaté Anny

l 25. 12. Dlažov – vánoční bigbít

se skupinou SMASH, 21.00 hod.,

sokolovna

l 28. 12. Pocinovice – vánoční

pochod, 13.00 hod., sraz před kos-

telem sv. Anny

l 30. 12. Koloveč – divadelní

představení komedie Martina Volfa

„Halali“, 19.00 hod., KD

LEDEN
l 1. 1. Mrákov – Novoroční po-

chod, 14.00 hod.

l 1. 1. Dlažov – Novoroční setká-

ní s přípitkem svařeného vína,

14.00 hod., kaple Sv. Markéty

l 1. 1. Pocinovice – vítání nového

roku 2025, 17.30 hod., náves   

l 1. 1. Nová Ves – Novoroční tur-

naj ve stolním tenise, 13.00 hod.

l 4. 1. Zichov – hasičský bál s ka-

pelou Empatia, 20.00 hod., KD

l 11. 1. Brnířov – Vánoční muzi-

kál, ochotnický spolek Máj, sál OÚ

l 11. 1. Koloveč – hasičský bál

s Pošumavskou muzikou, 20.00

hod., KD

l 11. 1. Zahořany – hasičský bál

l 11. – 12. 1. Nová Ves – Tříkrálo-

vá sbírka

l 15. 1. Kdyně – Akademie vzdě-

laného seniora, Nenechte se napálit,

Zita Prošková, 14.00 hod., Marko-

va 655, Kdyně 

l 18. 1. Koloveč – sportovní ples

s kapelou Asfalt, 20.00 hod., KD

l 24. 1. Kdyně – Milá setkání:

Petr Štěpánek & Zlata Adamovská,

19.00 hod., 

l 25. 1. Loučim – bál SDH Lou-

čim,  skupina Taky Taky, tombola,

20.00 hod., sál restaurace pana Ma-

tějky

ÚNOR
l 1. 2. Starý Klíčov – Chodský
bál, hraje Horalka, KD  

l 5. a 6. 2. Kdyně – beseda se čte-
náři ke knize Příběh doktora Hart-
mana s autorkou Martou Zemano-
vou, knihovna

l 8. 2. Koloveč – dětský maškarní
karneval, 14.00 hod., KD

l 15. 2. Dlažov – dětský maškarní
rej, 14.00 hod., sokolovna  

l 15. 2. Dlažov – hasičský bál,
20.00 hod., sokolovna
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Kulturní servis 

V rámci 17. ročníku Juniorfestu, mezinárodního filmového festiva‐
lu pro děti a mladé publikum, navštívila 11. 11. v 10 hodin ZŠ Kolo‐
več herečka Daniela Kolářová. Přivítal ji školní pěvecký sbor písnič‐
kami z filmů, ve kterých populární herečka účinkovala. Úkolem
spolužáků bylo film poznat. Herečka před autogramiádou se záj‐
mem a laskavostí od‐
povídala na zvídavé
otázky dětí. Na závěr
byl zasazen strom ‐
třešně ‐ na školní za‐
hradě, s tím herečce
pomáhaly děti i ředi‐
telka festivalu Judita
Soukupová. Poděko‐
vání patří učitelce
Ditě Kovářové a or‐
ganizačnímu týmu
Juniorfestu za jejich
nadšení pro věc. 

Kamila Krištofová

Juniorfest v Kolovči

Všerubský  Halloween

V pátek probíhalo vyučování v duchu tohoto svátku. Žáci se pře‐
vlékli do kostýmů a např. podle abecedy vyhledávali evropské státy
a tím i „létali“ po Evropě, počítali slovní úlohy se strašidelným za‐
měřením, vymýšleli strašidelný příběh a závěr povídky. Všichni se
odvážili vystoupat i na tajemnou půdu, kde byla ukryta písmenka,
ze kterých sestavili tajemné slovo týkající se sobotních dušiček. Na
závěr si vyzkoušeli přesný hod na cíl a pobavili se při štafetovém
předávání „strašidelných zaklínadel“.  R. Reifová
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Toto jméno znal na Kdyňsku donedávna
každý – a každý měl k jeho příběhu svoji te‑
orii. Jak je to známo dnes u mladé generace
– nevím. Brzy uplyne osmdesát let od váleč‑
ných let, kdy se tento židovský lékař musel
ukrývat, a po dalších čtrnácti letech pak
zemřel. 

Jeho životní osud mě lákal od mládí,
protože jsem s ním měla spojenou dávnou
historku z dětství, kdy mě jedinkrát ošetřo‑
val. A teď jsem to konečně na stará kolena
napsala. Vznikla knížka, která je už několik
týdnů v tiskárně a vyjde před Vánocemi. Na
pozadí středoevropských dějin první polo‑
viny dvacátého století jsem se snažila přiblí‑
žit život v celé naší tehdejší společnosti a ta‑
ké ve Kdyni a jejím bezprostředním okolí,
události každodenní, sváteční i výjimečné.
Mezi těmito událostmi žije doktor Hartman;
od roku 1935 zde ve Kdyni prožívá svůj
čtvrtstoletý osud mezi význačnými rodina‑
mi i mezi prostými lidmi – ty všechny léčí.
Má také svoji původní židovskou rodinu,

o jejíchž předválečných a vá‑
lečných osudech se dovídá‑
me do posledních podrob‑
ností.   

Text je doplněn devade‑
sátkou fotografií a doku‑
mentů, z nichž většina neby‑
la dosud veřejně publiková‑
na.  Psala jsem tento příběh
velice ráda a objevování no‑
vých informací o našem
městě a jejích obyvatelích
bylo pro mne doslova detek‑
tivkou – a nyní jsem ráda, že
to vše mohu nabídnout i vám
čtenářům.

Město Kdyně nemá už
dlouhá desetiletí zpracova‑
nou svoji novodobou historii. Hourova kro‑
nika z počátku třicátých let je sice záslužné,
ale syrové a doslova neliterární dílo. Další
historické shrnutí zde vyšlo v roce 1941
(k otevření záložny ve Kdyni) a bylo velice

poplatné válečné době,
další dnes téměř neznámá
brožura vyšla v padesá‑
tých letech. Nejraději bych
proto doporučila tuto kni‑
hu do každé domácnosti
na Kdyňsku, protože tam
najdete hodně zajímavých
informací o místě, kde ži‑
jete; ale obávám se, že ná‑
klad není tak vysoký, aby
se dostalo na všechny zá‑
jemce. Kniha se bude pro‑
dávat v kdyňské městské
knihovně, v knihkupectví,
v infocentru, v CK CAMPA‑
NAtour; vzdálenější si mo‑
hou knihu objednat přímo

na adrese marta.zemanova@centrum.cz.
Cena knihy je 350 Kč.

S Městskou knihovnou ve Kdyni zveme 5.
a 6. února 2025 na besedu se čtenáři o tom,
jak tato kniha vznikala. Marta Zemanová

U příležitosti 101. výročí otevření soko‐
lovny v Dlažově uspořádala obec ve
spolupráci s místními spolky Spolkový
den a sokolskou zábavu. Během setkání
vystoupily mažoretky MKS Klatovy a ženy
s vystoupením svojí skladby z XVII. Všeso‐
kolského sletu.  

Marta Tomanová, starostka obce

Halloween
v Nové Vsi

Letos trošku jinak... Klasické dlabání dýní
zůstalo, ale tentokrát dostaly maminky úkol
předem, a to donést dětem bílá trička. Večer
si je pak děti pomocí šablon a barev nazdo‐
bily. Dětičky máme ve vsi šikovné... trička
zářila pestrobarevnými obrázky koček, ko‐
ní, motýlů, draků, ale i tematických symbolů
lebek, pavouků, dýní a netopýrů. Na závěr
byla připravená strašidelná stezka osvětle‐
ná jen světýlky lucerniček a strašidelných
dekorací. Kdo měl pro strach uděláno, došel
až k posezení na Vyhlídce, kde na statečné
účastníky čekala čarodějnice s odměnami.
Děti si tak pochutnaly na muffinech ve tvaru
lebky, mumiích z listového těsta nebo pome‐
rančích nazdobených strašidelnými obličeji.
Všem patří velký dík.  Markéta Zemková

Příběh doktora Hartmana

Slet sokolů
v Dlažově



Josef Hubáček, letecká legenda uznáva‑
ná celým světem, se stal kdyňskou ikonou
pro celé generace mužů a mladých hochů. 

Neméně statečná však byla i žena po jeho
boku, Otílie Hubáčková, rozená Podzimková.
Vzdělaná, krásná a vždy upravená dáma, kte‐
rou si Josef Hubáček přivedl do Kdyně v říjnu
1950, kdy musel narychlo opustit svůj služeb‐
ní byt na ruzyňském letišti. Tehdy, jako poli‐
ticky nespolehlivá osoba, dostal zakázaný po‐
byt na území Prahy. Otílie se narodila 1. pro‐
since 1914 v Horních Požárech. Její otec Jiří
Podzimek tam sloužil jako četnický
strážmistr. Narodil se v Jistebnici u
Písku Václavu Podzimkovi, lesnímu
v Praze III, a Josefě, roz. Jelínkové z
Jistebnice. Maminka Otílie Dlouhá
se narodila v Bakově nad Jizerou ja‐
ko dcera Michaela Dlouhého, hos‐
tinského v Bakově, a Anny Lorenco‐
vé z Mladé Boleslavi. Zápis v matri‐
ce v Týnci nad Sázavou prozrazuje i
datum biřmování čtrnáctileté Otil‐
ky/Anny na Královských Vinohra‐
dech (29. dubna 1928). V Praze,
kde později bydleli, chodili Otílie i
její dva sourozenci do školy. Otílie
absolvovala Eckertovu soukromou
ekonomicko‐obchodní školu v Pra‐
ze, a když se v roce 1937 zaváděl v
letecké dopravě doprovod stevar‐
dek na palubách letadel, neváhala
zkusit štěstí. 

ČLS i ČSA hledaly mladá děvčata pro nově
vznikající atraktivní povolání prostřednict‐
vím inzerátu. V podmínkách byl dán věk 20 až
26 let, výška max. 165 cm, váha 53 kg. Poža‐
dovala se co nejširší znalost cizích jazyků a
velkou roli hrál i celkový vzhled. Na personál‐
ním oddělení těchto společností se sešlo na
tři sta žádostí. 

Otílie Podzimková mezi prvními sedmi vy‐
branými v tu dobu nebyla, ale začíná pracovat
v kanceláři ČSA v Jungmannově ulici. Protože
Josef Hubáček opustil na vlastní žádost vojen‐
skou službu a stal se od 1. března 1938 do‐
pravním pilotem ČSA, je velmi pravděpodob‐
né, že se právě v kanceláři v Jungmannově uli‐
ci seznámili. Svatba se konala 28. září 1938,
ale jejich štěstí dlouho netrvalo. 

Patnáctého března 1939 překročila němec‐
ká armáda hranice našeho okleštěného státu
a následující den obsadila Ruzyni letadla
Luftwaffe. Flotila strojů ČSA a ČLS se přemís‐
tila do nového zázemí krytých tenisových
dvorců na Klamovce a do bývalé vozovny
v Košířích. Krátce na to ČSA zastavila činnost
a všichni zaměstnanci přišli o práci. František
Stočes, vrchní ředitel ČSA, je povzbuzoval
k aktivnímu odporu proti Němcům, letce
k odchodům do zahraničí. 

Josefu Hubáčkovi se podařilo na třetí pokus
17. července 1939 odejít přes Polsko do Fran‐
cie. Začátkem roku 1940 bývalý pilot Rados‐
lav Selucký postupně tajně kontaktoval dří‐

vější zaměstnance s tím, že vytváří odbojovou
skupinu. Zapojila se do ní i Otílie. Kvůli konfi‐
dentovi J. Bednářovi však došlo k prozrazení
a většina z členů byla v březnu 1941 zatčena a
odsouzena. Otílie Hubáčková s přitěžující
okolností, manželem v zahraničí. Původní
trest smrti jí je změněn na doživotní vězení.  

Nejdříve se ocitne na Pankráci, následně
v pracovním táboře Matylda v Drážďanech a
nakonec i v ženské věznici v Aichachu u Mni‐
chova. Sem ženy přiváželi ze všech oblastí ob‐
sazených německým Wehrmachtem. Od za‐

čátku roku 1943 bylo z Aichachu deportová‐
no 362 žen do koncentračního tábora Ausch‐
witz Birkenau, kde v té době řádil tyfus. Na‐
štěstí se tak v případě Otilky nestalo. Konce
války se dočkala v Aichachu, i když zesláblá a
vyčerpaná. Před koncem války letěl Josef Hu‐
báček s velitelem letectva generálem Janouš‐
kem do již osvobozeného koncentračního tá‐
bora Buchenwald. Gen. Janoušek tam měl své
bratry, ale i Hubáček tam potkal několik ka‐
marádů ze Kdyně. Ti se na cestě domů ve vla‐
ku setkali s Otílií, která se vracela z Aichachu.
Dověděla se tak ještě dřív, než dojela do Čes‐
koslovenské republiky, že její manžel žije. Ra‐
dost ze shledání byla obrovská. Otilka vážila
35 kg, ale přežila. „Pepeho láska mě zachráni‐
la,“ říkávala. 

Po zotavení se vrátila zpět do leteckého
prostředí. Tentokrát oblékala uniformu skan‐
dinávské letecké společnosti SAS/Scandina‐
vian Airlines Systém/ a spolupracovala
i s belgickou SABENOU. Velké štěstí prožívá
Otílie 17. dubna 1948, kdy se jí narodil syn
Michael, pojmenovaný po dědečkovi. V roce
1946 byl Josef Hubáček povýšen na štábního
kapitána, v roce 1947 na majora letectva. Je
jmenován letovým ředitelem Českosloven‐
ských aerolinií. Tato poválečná euforie však
netrvala dlouho. Skutečné „poděkování“ tepr‐
ve přišlo až 17. října 1950, kdy přišel o práci
při hromadném propuštění zahraničních vo‐
jáků. Z Prahy se musel odstěhovat prakticky
ze dne na den. Ve Kdyni v jedné místnosti

s dvouletým synkem ve Farní ulici čp. 299
(dům Hubáčkových) to bylo hodně těsné, a
tak vítají možnost přestěhování se do domu
pana Václava Havlovice (zámečnictví v Děl‐
nické ulici). Důležitou událostí v jejich životě
je zakoupení pozemku na Hájovně v roce
1952. Jako jedni z prvních tam postavili cha‐
tu, a toto místo se stalo centrem jejich života.
Všechny společné chvíle se odehrávaly na za‐
hradě. Sem za nimi jezdili příbuzní a chodili
přátelé. Mezi ně patřila i paní Jana Bittnerová,
roz. Nováková: „U Hubáčků se člověk cítil

vždycky neuvěřitelně dobře. Měli pro
každého otevřené nejen dveře, ale
i srdce. Když někdo potřeboval pomoc,
neváhali ani chvíli. Jako mladá jsem
k Otičce chodila často pro radu, to ješ‐
tě bydleli v Dělnické ulici u Havloviců.
Byla jsem jen o čtyři roky starší než je‐
jich syn Michael. Já jsem se v Otilce
opravdu viděla. Elegantní žena plná
energie, přátelská, společenská a po‐
hostinná se smyslem pro humor. Ni‐
kdy se nevracela při vyprávění k vá‐
lečné době. Jen si vzpomínám, že dlou‐
hou dobu odmítala jezdit do Drážďan,“
vypráví s láskou paní Jana.

O osobním přátelství s letuškami,
princeznami Eleonorou Almerii a Ma‐
rii Terezii Thurn‐Taxisovými, vyprávě‐
la ráda. Byly potomky z celkem devíti
dětí rodičů prince Thurn‐Taxise a Gab‐

riely hraběnky Kinské. Obě prošly v roce
1937 náročným konkurzem pro stevardky. Po
válce se na letiště už ani jedna z nich nevráti‐
la. Eleonora dokonce emigrovala do Vídně.
Další známou letuškou byla i Margit Keclíko‐
vá (*1914,) rodačka z Klatov, s kdyňskými ko‐
řeny (KL 3/2023, „Když pracuje” Náhoda).  

„Když se v roce 1968 dostavěly bytovky
v Markově ulici, dostala jsem tam byt já a ná‐
sledně i Hubáčkovi,“ pokračuje paní Jana. „Ne‐
byla jsem jen její přítelkyně, ale i osobní ka‐
deřnice, a to i později, když už ležela v nemoc‐
nici. Vzájemná láska a úcta jednoho k druhé‐
mu provázela Otičku a Pepeho po celý život.
Snad právě proto se Pepe tak těžko vyrovná‐
val s jejím předčasným odchodem. Zemřela 2.
března 1980.“ Pohřeb se konal v Plzni 17.
března v plzeňském krematoriu. Plukovník
Josef Hubáček ve Kdyni pracoval jako závo‐
zník u lesů. Po zranění, které mu znemožnilo
toto povolání vykonávat, dostal příležitost
nastoupit jako vedoucí účetní na MNV Kdyně.
Otílie tam na zkrácený úvazek pracovala také.

Pozn.: Ve všech matričních zápisech je zapi‐
sována Otílie Hubáčková s měkkým „í“. Po
druhé světové válce je považován tvar Otílie
za zastaralý a bývá nahrazován jménem Otý‐
lie s tvrdým „ý“. Tvar Otýlie se tak často v růz‐
ných knihách či tisku vyskytuje i ve spojení
s paní Otílií Hubáčkovou.

Za poskytnutí rodinných fotografií a vyprá‑
vění děkuji Michaelovi Hubáčkovi a Janě Bit‑
tnerové. Ludmila Brychová

Otílie Hubáčková
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Divadelní spolek Kolofantí představil už svoji 13. divadelní hru Halali. Novou situační ko‐
medii z mysliveckého prostředí přivítalo natěšené publikum s velkým ohlasem, v mžiku
bylo vyprodáno sedm místních představení. Premiéra v Kolovči připadla na 8. listopad. Do
slavnostní nálady ji pozdvihlo vystoupení trubačů OMS Domažlice. Reprízy se pak uskuteč‐
nily 9. 11., 15. 11., 16. 11., 22. 11., 24. 11. a 30. 12. 
Diváci si v této hře užijí vtipné situace plné nečekaných zvratů a komických momentů,
skvělé herecké výkony, svižné dialogy a výborně propracovanou scénu i kostýmy, vše do‐
dává představení energii i rytmus a nepřestává bavit od začátku do konce. Hra je reflexí
fungování fiktivního mysliveckého spolku Jezevec s jeho individualitami i životními okol‐
nostmi. Publikum opouští sál s úsměvem na tváři a leckdy zazní nocí i pověstná „SOJKA“.
V novém roce vyjíždějí Kolofantí na Halali tour, těšit se může prozatím publikum v obcích
Babylon, Hradec, Dolany, Prapořiště, Domažlice, Plasy, Kladruby, Kanice, Bělá, Horšovský
Týn. Petra Křížová, foto Petr Dolejš

Kolofantí Halali

V sobotu 16. listopadu se hasiči z Dlažova po dlouhém plánování pustili do další zábavné ak‑
ce pro naše dítka v podobě „Strašidelné stezky“. Začátek stezky zpříjemnily sluneční paprsky.
Díky tomu pro první odvážlivce nebyl na příšerky tak strašidelný pohled. Ale ani padající
tma, zvedající se vítr a zima neodradily zhruba stovku dětských návštěvníků, kteří si kromě

zážitků z trasy, která vedla okolo
Dlažova, odnesli i maličkosti jako
odměnu za jejich šikovnost a ne‑
bojácnost. V průběhu stezky se
zmrzlí účastníci mohli ohřát jak
pohybem, např. skákáním skrz
pneumatiky, tak horkým čajem
přímo od místních ježibab. Ochut‑
nali pravou krev od upírů, vařili
polévku z myších ocásků s čaro‑
dějnicemi, hledali poklad s piráty
a učili se chemickým pokusům
s našimi vědci. Síla měsíce v úplň‑
ku přilákala i vlkodlaka a zombie. 
Na cestě kolem hřbitova s duchy a
ožívajícími kostrami nemohlo
chybět ani pořádné čertovské
peklo, kterého se naše hodné děti
vůbec nemusely bát. V cíli plápo‑
lal oheň, kde se opékaly buřty.
Naštěstí ani naše strašidla ne‑
zmrzla.  Zdeňka Mrvečková

Kolem hřbitova v Dlažově

Kaplička sv. Martina

Brnířov – z kroniky č. II., str. 46
Kaplička v Brnířově postavená v r. 1853/54
na návsi v Brnířově údajně dostala vysvěce‑
ní po sv. Martinovi, protože první starosta
(do roku 1848 byli rychtáři) obce Brnířova
byl Martin Seidenglanz, který pocházel
z Podzámčí a do Brnířova se přiženil. Kaplič‑
ka je dodnes dominantou návsi. Je to ka‑
menná stavba, postavená v barokním slohu,
se zvoncovou střechou.

Ve zvoničce je jeden zvon. Zvonilo se s ním
pokaždé, když oznamoval oheň nebo nějaké
velké dějinné události. Klinkal jako umírá‑
ček, což se praktikuje dodnes.     

V době 1. světové války, kdy se zvony rekví‑
rovaly, byl zvon Vavřinec sejmut a schován
v rybníce poblíž čapu. Po 1. sv. válce byl zno‑
vu nasazen. Co se stalo se zvonem po 2. sv.
válce, není v kronikách obce uvedeno.

Uvnitř kaple je jednoduchý oltář s obra‑
zem sv. Martina.

Po vichřici v r. 1930 byl opraven křížek a
kopulka na věžičce. Při další vichřici
v r. 1971 byl opět poškozen křížek.
V roce 1996 za starostování pana Václava
Valečky byla provedena oprava krovu a od‑
straněna eternitová krytina, položena nová
prkna a zkonstruována podle původního
vzoru nová kopule se zvonicí. Zvon byl ulo‑
žen na výkyvná ložiska a do schránky ve
zvoničce byly uloženy v měděném tubusu
dobové dokumenty o obci, historie stavby a
dokumenty o opravách. Střecha byla pokry‑
ta měděným plechem klempíři z Horšovské‑
ho Týna, panem Miroslavem Opravilem a
Aloisem Černým. Cena plechu 169.000,‑ Kč,
dřevo stálo 20.000,‑ Kč. Tesařské práce pro‑
vedl pan Václav Kraus z Kouta na Šumavě.

Oprava kaple byla hrazena z rozpočtu obce
a z dotace, kterou poskytl Okresní úřad v Do‑
mažlicích v rámci programu „Obnova vesni‑
ce“. Tato dotace činila částku 45.000,‑ Kč.
Kromě odborníků se na opravě kaple podíle‑
li pan farář Miroslav Kratochvíl z kdyňské
farnosti a místní občané. Organizaci prací
zajišťovala paní Jaroslava Ticháčková z čp.
5, která se do současnosti o kapli stará.

V pozdějších letech došlo i k vnitřním
úpravám. Obraz sv. Martina v kapli doplnil
stropním obrazem „Pohled do ráje“ čestný
občan Brnířova, ak. malíř Michael Rittstein.

Každoročně se na svátek sv. Martina v Br‑
nířově drží pouť a v kapli se koná mše svatá.  

Libuše Hynčíková

Z opravy 
z r. 1996
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Chodská Lhota 28. září
I letos jsme na sv. Václava vyrazili na 25. branný závod do Ch. Lhoty

už dle nových pravidel ZHVB. Umístění borců v jejich kategoriích:
 První místo – Monika Nechutná
 První místo – Vašek Nechutný
 Třetí místo – Vašek Mráz – největší překvapení 
Koloveč  5. října. 
Odjížděli jsme v půl deváté ráno za velkého deště s obavami, protože

trať letošního ročníku ZHVB vedla lesem a polem. 
Doprovod závodníků: Petr Drahoňovský, Jiří Brezáni, Aneta Drahoňov‑

ská, Vašek a Pavlína Voráčovi, Hanka Bušková a Jan Hischau. Jako roz‑
hodčí naše barvy hájili: Lenka Šimánková a manželé Šenkárovi z SDH
Kdyně. Naše družstva absolvovala celou trať, jak nejlépe uměla. Terén
byl po vydatných deštích téměř nesběhnutý, blátivý, pro bezpečnost zá‑
vodníků se trať upravovala. Pro některé velké bojovníky byl tento závod
premiérou. Družstvo dorostu mix postoupilo na závod hasičské všestran‑
sti a brannosti a v Břasích doběhli na třetím místě.  Petr Drahoňovský 

Jak se daří mladým hasičům v Hluboké 

Trenéři: Petr Drahoňovský (zprava), Ondřej Drahoňovský (zleva)
Závodníci: HORNÍ ŘADA zleva – Lukáš Královec, Lukáš Zrník, Honza Hu‑

dač (asistent trenéra), Vašek Nechutný, David Hudač, Vašek Mráz, Anet
Housarová, DOLNÍ ŘADA zleva ‑  Bára Malá, Monika Nechutná, Fanda
Grossl,  Jonáš Javorek a jediný zástupce dorostu Jakub Gombár.

Dorost MIX 1. místo: Marketa Husníková, Jakub Gombár, Jirka Husník,
Pavel Kaiser a Ondra Drahoňovský.

MLADŠÍ 6. místo:  Vašek Mráz, Lukáš Královec, Kryštof  Hirschau, Lukáš
Zrník a Bára Malá.  

STARŠÍ 9. místo: David Hudač, Vašek Nechutný, Káťa Bušková, Aneta
Housarová a Míša Brezáni.
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Byl jsem v zahraničí, když mne kontaktoval Tomáš Svoboda se zprávou,
na kterou jsem vůbec nebyl připraven.  Následoval e‑mail s prozaickým,
ale pravdivým vyjádřením „Zemřel náš kamarád Vašek Polák“.  Ano. S Vaš‑
kem Polákem jsme prožili velmi krásné údobí pore‑
volučního nadšení a smělých plánů. Václava Poláka
jsem samozřejmě vnímal i před listopadem 89, věděl
jsem o jeho hudební činnosti se Zdeňkem Tochorem
ve folkovém duu Potemník. Ale skutečně blíže jsem
ho poznal až v revoluci a považoval  hned  za mého
kamaráda. 

Vašek Polák byl svým způsobem renesančním člo‑
věkem, který se stal  ve své době na pozici ředitele
Městského kulturního střediska skutečně tím, co se
v němčině nazývá „Kulturträger“.  Byl někdy trochu
bohémský, ale jinak mimořádně otevřený  mnoha
hudebním či uměleckým směrům. Často se vracel ve
vzpomínkách i ke své předlistopadové hudební čin‑
nosti. Byl jeden z těch, kteří vzešli z kulturního pro‑
středí, spoluvytvářeného manžely Hrubešovými. Duo
Potemník vystupovalo na takových známých festiva‑
lech, jako byla proslulá plzeňská Porta.  Po devade‑
sátém roce dal svůj osobnostní rukopis rýzmberské‑
mu kdyňskému guláši. 

Měl mnoho plánů. Ne všechny se mu sice ve Kdyni dařilo beze zbytku na‑
plnit, ale jeho působení zůstává a jistě zůstane nadlouho  v dobré paměti
obyvatel našeho města. Když se do něčeho pustil, tak nelitoval času ani fy‑

zických sil. Kdyňské kino by nemělo tu pověst a zřejmě by bez něho již tře‑
ba ani neexistovalo. I za skromných finančních podmínek dokázal vybudo‑
vat městské kulturní středisko, známé svou invencí a  nevšedními nápady.

Byl to on, který se podílel svého času s Otou Štěpán‑
kem na častých   a pro mnohé možná i překvapi‑
vých kontaktech se zástupci Jihoafrického velvysla‑
nectví.  Po roce 2000 převzal  pod správu kulturní‑
ho střediska kdyňskou sokolovnu.  Již v devadesá‑
tých letech vznikla naše společná idea pravidel‑
ných koncertů komorní hudby v sále MKS Modrá
hvězda. Později byly koncerty jako součást KPH
Kdyně převedeny do opravené sokolovny. Jako člo‑
věk byl mimořádně přátelský, prostě kamarád, kte‑
rý byl vždy ochoten poradit, podpořit či pomoci. Byl
kdyňským patriotem, měl radost z každého kultur‑
ního počinu. Žil pro kulturu, společensky a nutno
dodat, že si neodpouštěl zálibu v kouření  cigaret
nebo své oblíbené pivo. Nikdy jsem ho ale nezažil
v nějakém společensky unaveném stavu. Měl jsem
ho rád a budu na něj mít vždy jen ty nejlepší vzpo‑
mínky. Škoda. Takových lidí se zase tolik nerodí.
Když se na důchod  odstěhoval do Kvasetic na Plá‑
nicku, naše kontakty byly již jen telefonické. Přesto

jsem si na něj, na jeho zajímavé nápady, na jeho život pro kulturu i na jeho
rodinu mnohokrát vzpomněl. Bude mně i nám moc chybět. 

Ing. Vladislav Vilímec, zastupitel města Kdyně

Odešel náš kamarád Vašek Polák

Naši všerubskou školu jsme v den, kdy byla přerušena dodávka energie, vyměnili za Muzeum
loutek a Muzeum strašidel v Plzni. V Muzeu loutek nás paní průvodkyně seznámila s historií
loutkářství. Nejvíce se všem líbila interaktivní výstava loutek, kde si žáci zkusili loutky rozpohy‐
bovat. Kromě velmi pěkné a zajímavé prohlídky si v rámci programu Na niti vyrobili pohyblivou
papírovou loutku, kterou si dovezli domů. Zjistili, že stačí vědět, jak na to, a vyrobit se dají různé
postavičky. V Muzeu strašidel jsme se dozvěděli informace o našich smyslech, a potom už nás
čekala cesta v úplné tmě. Vyzkoušeli jsme si tak, jak se vlastně cítí nevidomí lidé a jak náročné
jsou pro ně pro nás běžné činnosti.  R. Reifová

Ve tmě tmoucí

Přednáška o Austrálii 
a Papue Nové Guinee

V říjnu si pro nás připravil přednášku
s promítáním pan Lubomír Mechel, rodák
z Třince, který v roce 1968 emigroval do
Austrálie a na stáří se s manželkou vrátil do
Čech, přímo k nám do Nové Vsi.

Kromě geografických faktů a informací
o fauně a floře, jsme se dozvěděli např. že
vodní vír se točí v Austrálii na opačnou stra‐
nu než u nás, že voda v Sydney je jedna
z nejčistějších na světě, že na stavbu tamní‐
ho mostu bylo použito také železo z tehdej‐
šího Československa, dále pak jak se zpraco‐
vávají kokosy a kakaové boby.

Krásné bylo povídání i o tom, jak se po‐
znal se svou manželkou v československém
Sokolu v Austrálii, jak společně žili, cestova‐
li, a dokonce postavili dům na Tasmánii.  

Markéta Zemková



I toto se dělo na Kdyňsku

Stanětičtí hasiči se 16. listopadu vydali do Bělé nad Radbuzou na „Husí
hody" a prohlídku zrekonstruované tvrze. Odpoledne s ochutnávkou mo‑
ravských vín doprovázel Mrákovský soubor a cimbálová muzika. 

Hanka Hoffmannová, zastupitelka obce Zahořany

Do kultury v Nové Vsi letos na žádost občanů zařadili posezení pro seniory.
V říjnu, když se slaví Mezinárodní den seniorů, bylo připraveno občerstvení
a zahrál i zazpíval mladý harmonikář z Brnířova. Přidali se téměř všichni.
Nad fotografiemi z kroniky Svazu žen z let 1986–1989 se pak zrodil nápad
na další akci. Markéta Zemková 

Obec Pocinovice zorganizovala 12. října výlet na šumavskou horu Ostrý,
v nížinách panovala inverze a na hoře Ostrý bylo krásné slunečné počasí.  

Marie Homolková, starostka obce

Žáci 1. až 5. ročníku v Pocinovicích vyjeli v rámci projektu OP JAK do Tech‑
manie v Plzni. Ti nejmenší se v expozicích zdokonalovali v projektu Malý
záchranář, starší programovali na ozobotech a páťáci v biologické labora‑
toři pozorovali pod mikroskopem stavbu motýlího křídla, včelku, ptačí peří
nebo si jen tak "pochovali" mnohonožku. ZŠ a MŠ Pocinovice

Další ročník řízkobraní se konal ve Starci. Smažené bylo, na co si jen
vzpomenete. Druhy masa, ovoce, zeleniny, sýrů, a dokonce tatranky ne‑
bo vítězné ztracené vejce, jež nám připravila naše spoluobčanka Klár‑
ka, která se zúčastnila poprvé. Hlavní výhry opět obsahovaly základní
výbavu pro správného řízkoborce. A všichni si to náramně užili. 

Jana Stará

Slavnostní otevření zrekonstruované sokolovny v Koutě na Šumavě pro‑
běhlo 18. října, stavba byla rozdělena na dvě etapy. Venkovní, která pro‑
běhla v loňském roce, a vnitřní prostory, které byly dokončeny letos.  

Bohuš Havlovic, starosta obce


